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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse det nyeste estimat over, hvor mange der forventes at klage over de 

kommende ejendomsvurderinger og samtidig oplyse, hvor mange klager vurderingsanke-

nævnene har kapacitet til at håndtere? 

 

Svar 

I forbindelse med at ejendomsvurderingerne blev suspenderet i 2013, blev vurderingerne 

fra 2011 videreført i vurderingerne for de efterfølgende år. Ved udsendelsen af nye ejen-

domsvurderinger på ejerboligområdet vil boligejere også få en samlet særskilt meddelelse 

om vurderingerne af deres bolig for de år, hvor vurderingen har været videreført, også 

kaldet de mellemliggende år. Boligejere vil have mulighed for både at klage over deres 

vurderinger i de mellemliggende år og over de nye aktuelle ejendomsvurderinger.  

 

På nuværende tidspunkt er forventningen, at der i første omgang modtages i størrelsesor-

denen 130.000 klager over de nye og videreførte ejendomsvurderinger for ejerboliger.  

 
Vurderingsankenævnenes kapacitet er tilpasset efter at kunne håndtere et stort antal for-

ventede klager over de nye og videreførte ejendomsvurderinger svarende til en klageandel 

på 3 pct. over de nye ejendomsvurderinger og 1,2 pct. for vurderinger i de mellemlig-

gende år for ejerboliger. Skønnet for antallet af forventede klager er dog forbundet med 

stor usikkerhed.  

 

I december 2018 indgik et enigt Folketing således ’Aftale om en ny ankenævnsstruktur og en 
hurtigere vej gennem klagesystemet – Retssikkerhedspakke IV’. Aftalen indebærer, at de nye vur-

deringsankenævn vil bestå af 350 ankenævnsmedlemmer.  
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